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Nieuwsbrief	Natura	2000
Engbertsdijksvenen
Hierbij	ontvangt	u	de	nieuwsbrief	voor	het	Natura2000	project
Engbertsdijksvenen.	Dit	keer	leest	u	meer	over	het	besluit	van
Provinciale	Staten	om	het	uitwerkingsgebied	te	verruimen	en	over	het
vervolg.	Ook	stelt	Susan	Bonekamp	(Staatsbosbeheer)	zich	aan	u	voor
als	nieuw	bestuurslid	van	de	Bestuurlijke	Adviescommissie
Engbertsdijksvenen.	Daarnaast	leest	u	leuke	feitjes	over	de
kraanvogel,	het	inloopspreekuur	in	de	Werkschuur	en	kunt	u	de
ingestuurde	foto's	bekijken.

Provinciale	Staten	stemt	in	met
ruimer	uitwerkingsgebied

Op	woensdag	22	september	jl.	sprak	Provinciale
Staten	(PS)	over	het	verruimen	van	het
uitwerkingsgebied	en	het	beschikbaar	stellen	van	de
bijbehorende	financiële	middelen	voor	Engbertsdijksvenen.	Dit	op	verzoek	van	de
Bestuurlijke	Advies	Commissie	(BAC).	Een	grote	meerderheid	binnen	PS	stemde	in
met	het	voorstel.	Een	belangrijke	stap	voor	zowel	de	omgeving	als	voor	het	herstel
van	de	kwetsbare	natuur	in	het	hoogveengebied.
	
Het	uitwerkingsgebied	is	het	gebied	rondom	de	Engbertsdijksvenen	waar
hydrologische	maatregelen	kunnen	worden	uitgevoerd	of	waar	hydrologische
effecten	kunnen	optreden.	Door	het	besluit	van	PS	is	dit	gebied	nu	verruimd.
Ondernemers	binnen	het	uitwerkingsgebied	kunnen	op	verschillende	manieren
worden	gecompenseerd.	Ze	kunnen	schadeloos	gesteld	worden,	krijgen	ruilgrond	of
worden	gecompenseerd	bij	het	eventueel	aanpassen	van	hun	bedrijfsvoering.	Zij
kunnen	ook	een	aanbieding	ontvangen	voor	bedrijfsbeëindiging	of	zij	kunnen	op	een
andere	plaats	een	andere	bedrijf	over	nemen.	Dit	geeft	de	ondernemers	veel	meer
duidelijkheid	over	de	toekomst.	
	
Klaas	de	Lange	(LTO	Noord)	is	trekker	van	het	externe	gebiedsproces	en
vertegenwoordiger	van	de	agrariërs	in	de	BAC:		“Ik	ben	zeer	verheugd	dat	de
provincie	heeft	ingestemd	met	ons	voorstel	om	het	uitwerkingsgebied	te	verruimen.
Hiermee	doen	we	ons	best	voor	de	boeren	en	luisteren	we	naar	het	gebied."
	
In	het	kader	van	het	besluit	van	de	provincie	organiseerde	de	BAC	op	1	september
jl.	een	werkbezoek	voor	de	PS.	Zij	brachten	onder	andere	een	bezoek	aan	de
Bavesbeekweg	en	Oude	Hoevenweg,	kregen	een	rondleiding	bij	één	van	de
agrariërs	rondom	het	gebied	en	zij	bezochten	het	Veenmuseum.	Op	deze	manier
kreeg	PS	een	beeld	van	wat	leeft	en	speelt	in	de	omgeving.
	
Vervolgstappen
Op	1	oktober	jl.	kwamen	de	bestuurders	van	de	BAC	bij	elkaar	en	werden	zij
bijgepraat	over	de	laatste	stand	van	zaken.	De	vervolgstappen	zijn	gericht	op	het	in
beeld	brengen	van	de	effecten	van	de	voorgestelde	maatregelen	op	de	natuur,
woningen	en	landbouw.	De	BAC	komt	in	december	dit	jaar	opnieuw	bij	elkaar	om
deze	resultaten	te	bespreken	en	te	beslissen	over	de	te	nemen	maatregelen.	Deze
maatregelen	worden	besproken	met	de	grondeigenaren	en	betrokkenen	in	de
omgeving.

Even	voorstellen:	Susan	Bonekamp,	lid	van	de
Bestuurlijke	Adviescommissie

Sinds	1	september	2021	heeft	Susan	Bonekamp	het
stokje	overgenomen	van	Herman	Brink	als
provinciehoofd	Overijssel	en	als	bestuurslid	in	de
Bestuurlijke	Adviescommissie	(BAC)
Engbertsdijksvenen.	Graag	stelt	zij	zich	aan	u	voor.	
	
Wat	is	uw	ervaring	binnen	Staatsbosbeheer?
“Zestien	jaar	geleden	tekende	ik	mijn	contract.	Ik	was
jarenlang	gebiedsmanager	bij	de	Oostvaardersplassen.
Toch	zijn	Overijssel	en	Natura2000	mij	niet	onbekend.	In
mijn	beginjaren	coördineerde	ik	de	internationale	samenwerking	in	Overijssel	en	werkte	ik
aan	interne	beheerplannen.	Vanuit	het	hoofdkantoor	in	Driebergen	was	ik	projectleider
van	de	eerste	Natura2000	beheerplannen.”
	
Wat	wilde	u	graag	worden	als	klein	kind?
“Ik	wist	van	jongs	af	aan	dat	ik	mij	wilde	inzetten	voor	onze	natuur.		Mijn	vader	was
boswachter,	dus	die	passie	heb	ik	van	huis	uit	meegekregen.”
	
Welke	opleiding	en	werkervaring	heeft	u	nog	meer?
“Na	mijn	opleiding	Bos-	en	natuurbeheer	werkte	ik	voor	het	Gelders	Landschap	en	heb	ik
drie	jaar	les	gegeven	in	bos-	en	natuurbeheer	op	Hogeschool	van	Hall	Larenstein.”	
	
Waarom	de	overstap	naar	Overijssel?	
“We	hebben	in	Nederland	de	komende	jaren	veel	werk	te	doen	op	het	gebied	van	klimaat,
stikstof,	water	en	verdroging.	Daar	wil	ik	graag	aan	bijdragen.	Juist	in	Overijssel	is	de
opgave	groot	en	zijn	de	natuurgebieden	verweven	met	de	omgeving.	Dat	maakt	het
bijzonder	om	hier	samen	naar	oplossingen	te	zoeken.”	
	
Wat	is	uw	eerste	indruk	van	Engbertsdijksvenen?
“Op	1	september	jl.	was	ik	samen	met	de	overige	BAC	leden	bij	het	werkbezoek	van
Provinciale	Staten.	Het	natuurgebied	zelf	kende	ik	al,	maar	ik	maakte	toen	kennis	met	de
opgave	rondom	het	natuurgebied;	aan	de	zuidkant	met	de	omwonenden,	we	gingen	in
gesprek	met	een	agrariër	en	naar	het	Veenmuseum.	Het	gaf	mij	een	goede	indruk	van	de
invloed	van	het	Natura2000	project	op	bewoners	en	ondernemers.
	
Als	ik	midden	in	het	natuurgebied	sta,	vind	ik	het	weidse	uitzicht	het	meest	kenmerkend.
Het	maakt	mij	ook	bewust	van	de	geschiedenis	van	ons	land.	Het	gebied	is	een	restant
van	hoe	ons	vroegere	landschap	er	ooit	heeft	uitgezien.	De	kraanvogels	vind	ik	een
symbool,	een	mysterieuze	vogel	met	een	prachtig	geluid.	Ik	ben	ze	helaas	nog	niet
tegengekomen	hier,	maar	ik	zou	het	geweldig	vinden	als	ik	ze	meer	zou	zien.”
	
De	eerste	bestuursvergadering	met	de	commissieleden	was	vrijdag	1	oktober	jl.
Wat	is	uw	daarvan	bijgebleven?	
“Het	viel	mij	op	dat	de	BAC	leden	het	gevoel	dragen	dat	we	gezamenlijke
verantwoordelijkheid	hebben	voor	het	gebied.	Dat	was	mooi	om	te	merken.	De	positieve
houding	ten	aanzien	van	de	samenwerking	en	het	proces	zal	ons	helpen	in	de	discussie
en	de	toekomstige	beslissingen	om	duidelijkheid	te	geven	aan	de	omgeving.	
	
Ik	zie	het	ook	als	mijn	missie	om	samen	met	de	partners	te	zorgen	dat	gebeurt	wat	moet
gebeuren.	In	een	zorgvuldig	gebiedsproces	wil	ik	mijn	steentje	bijdragen	aan	goede
oplossingen	voor	diegene	die	effecten	gaan	ondervinden	van	de
natuurherstelmaatregelen.”		
	
Hoe	kijkt	u	terug	op	de	overdracht	met	Herman	Brink?
“Gelukkig	is	Herman	niet	helemaal	weg.	Hij	vervult	een	deeltijdfunctie	als	adviseur	voor
de	directie	terreinbeheer.	Ik	kan	hem	altijd	bellen	als	ik	even	wil	sparren.	Dat	is	fijn.”	
	
Wat	is	uw	wens	voor	de	toekomst	van	Engbertsdijksvenen?
“Uiteraard	een	goed	functionerend	hoogveengebied.		Maar	ik	wens	ook	dat	de	omgeving
zich	ontwikkelt	tot	een	gebied	waar	mensen	weer	kunnen	bouwen	aan	hun	toekomst.
Engbertsdijksvenen	en	de	omgeving	verdienen	het	om	trots	op	te	zijn.”

Blog:	De	eerste	honderd	dagen
van	boswachter	publiek	Kees	Jan
Westra

Boswachter	Kees	Jan	Westra	is	inmiddels	vijf
maanden	aan	het	werk	in	Engbertsdijksvenen.
Benieuwd	hoe	hij	deze	periode	heeft	beleefd?
Lees	zijn	blog	op	de	website.
	
	

Gespot:	kraanvogels
De	reguliere	beheer	werkzaamheden,	zoals	het	bos	uitdunnen	en
open	plekken	maken,	zijn	hervat.	Dit	najaar,	buiten	het	broedseizoen,
spotte	aannemer	Fuhler	op	een	afstandje	dit	innig	verstrengelde	paar
kraanvogels.

Maandag	25	oktober	2021:	inloopmiddag
werkschuur	Staatsbosbeheer

Hebt	u	een	vraag	over	de	maatregelen	in	het	natuurgebied?	U	kunt	op
maandagmiddag		25	oktober	weer	terecht	in	de	Werkschuur	tussen	14.00	uur	en
17.00	uur.	U	vindt	de	werkschuur	aan	de	noordelijke	ingang	van	Engbertsdijksvenen.
Aanmelden	is	niet	nodig.

In	beeld

Fotografen	Gerrit	Schepers,	Arie	Drent	en	John	van	de	Heuvel
maakten	ons	blij	met	prachtige	foto’s	van	Engbertsdijksvenen.	Ieder
vanuit	een	ander	perspectief;	vanuit	de	lucht,	in	de	winter	en	tijdens
zonsondergang.	Hieronder	ziet	u	een	selectie.	Bekijk	meer	foto’s
onder	aan	de	homepage	van	www.engbertsdijksvenen.nl.

Hebt	u	ook	een	mooie	foto	gemaakt	in	of	rond	het	natuurgebied?
Stuur	dan	uw	foto	naar	engbertsdijksvenen@staatsbosbeheer.nl.

Meer	informatie	op	www.engbertsdijksvenen.nl

Europees	Landbouwfonds	voor	Plattelandsontwikkeling:
Europa	investeert	in	zijn	platteland

Wat	is	Natura	2000?

Overijssel	telt	24	natuurgebieden	die	zo	bijzonder	zijn,	dat	ze	zijn	aangewezen	als
Natura	2000-gebied.	Het	Natura	2000-programma	stelt	ons	in	staat	om	samen	te
werken	aan	het	behoud	en	herstel	van	kwetsbare	natuur.	Dat	is	geen	luxe,	maar
pure	noodzaak.	Provincie,	andere	overheden	en	natuur-	en	belangenorganisaties
hebben	een	gezamenlijke	verantwoordelijkheid	om	de	kwaliteit	van	het	leefgebied
van	zeldzame	dieren	en	planten	te	verbeteren,	voor	nu	en	in	de	toekomst.	Met
maatwerk	maken	we	de	natuur	veerkrachtig	en	weerbaar	tegen	invloeden	van
buiten,	zoals	verdroging	en	de	uitstoot	van	stikstof.	Meer	informatie	hierover	vindt	u
op:	www.overijssel.nl/natura2000

Programma	Ontwikkelopgave	Natura	2000
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